
Maaseutujaoston kokouspöytäkirja

Aika: Keskiviikko 17. toukokuu 2022 klo 12:00-15:00
Kokoustapa: Teams-kokous

Läsnä

Puheenjohtaja
Harri Livén ELY-keskus, maatalousyksikkö

Sihteeri
Sakari Malmilehto ELY-keskus, maaseutupalvelut

Jäsenet
Antti Jaatinen ELY-keskus, maaseutupalvelut
Seppo Jaakonmäki ELY-keskus, maaseutupalvelut
Sami Heinonen Varsinais-Suomen liitto
Terhi Ajosenpää ProAgria Länsi-Suomi
Aino Launto-Tiuttu MTK-Varsinais-Suomi
Helena Fabritius Åbolands svenska lantbruksproducentförbund
Mikko Jaakkola ELY-keskus, ympäristö ja luonnonvarat
Juho Ikonen MTK / Metsälinja
Riitta Karjalainen Maaseudun työntekijäliitot STTK, SAK, AKAVA (saapui

12.17)
Minna Rautalin Suomen metsäkeskus (poistui 14.31)
Timo Heikkilä Maaseudun Työnantajaliitto MTA (saapui 13.02)
Taina Wirberg Kuntien maaseutuasiamiesten edustus
Peter Lostedt Seutukuntien kehittämiskeskukset / Turku
Katariina Torvinen Seutukuntien kehittämiskeskukset / Vakka-Suomi
Mats Nurmio Seutukuntien kehittämiskeskukset / Turunmaa
Halla Hilkka Seutukuntien kehittämiskeskukset / Salon
Minna Boström Leader-ryhmät, ISB
Taina Sainio Leader-ryhmät, Jokivarsikumppanit (saapui 13.13)
Pia Poikonen Leader-ryhmät, Varsin Hyvä
Ulla Kallio Leader-ryhmät, Ravakka
Maarit Teuri Leader-ryhmät, Ykkösakseli (saapui 13.05)
Tauno Linkoranta Varsinais-Suomen kylätoiminta

Lisäksi
Janica Vilén Haloo maaseutu
Leena Erälinna Turun yliopiston Brahea-keskus (poistui 13.37)
Tuomas Oikari ELY-keskus (poistui 13.53)
Ulla Knifsund Maaseudun työntekijäliitot STTK, SAK, AKAVA (varajäsen)
Mirja Junkola Seutukuntien kehittämiskeskukset / Vakka-Suomi (varajäsen,

poistui 14.49)



Esityslista

1. Kokouksen avaus

Kokouksen puheenjohtaja toivotti osallistujat tervetulleiksi ja avasi kokouksen klo

12.00

2. Läsnäolijoiden toteaminen sekä muutokset jaoston kokoonpanossa

Läsnäolijat todettiin Teams-osallistujalistan perusteella. Jaoston kokoonpanossa ei

ollut tapahtunut muutoksia.

3. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Edellisen kokouksen pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty. Kokouksen alussa oli

19 jäsentä. Kokouskutsu oli lähetetty kaikille jäsenille yli 2 viikkoa etukäteen,

joten todettiin kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

4. Kokouksen työjärjestyksen hyväksyminen

Kokouksen työjärjestys hyväksyttiin muutoksitta.

5. Pöytäkirjan tarkastajien valinta (2 kpl)

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Hilkka Halla ja Helena Fabritius

6. Elinkeinokalatalouden tilanne / Tuomas Oikari, Varsinais-Suomen ELY-

keskus

Johtava kalatalousasiantuntija Tuomas Oikari kertoi jaostolle ajankohtaisista

asioista, koskien ELY-keskusten kalapuolta. Esityksessä käytiin läpi EMKR:n

määrärahatilanne ja toteutetut toimenpiteet. Lisäksi kuultiin kalatalouden

kehityksestä, trendeistä ja uuden EMKVR rahoituksen toimintalinjoista.

Esitysmateriaali toimitetaan jaoston jäsenille.

7. Brahea-keskuksen esittely / Leena Erälinna, Brahea-keskus

Brahea-keskusta esitteli keskuksen johtaja Leena Erälinna. Esityksen alussa

käytiin läpi Turun Yliopistoa ja kerrottiin miten Brahea-keskus tuli osaksi

yliopistoa. Keskus toimii monitieteisenä erillislaitoksena, jonka keskeisinä toimina

on Areal Research and Development (Ruoka ja kestävä kehitys, Älykkäät

kaupungit ja alueet, Henkilöstön ja organisaatioiden kehittäminen,

Korkeakoulutuksen kehittäminen ja Kulttuurin moninaisuus) ja Merenkulkualan

koulutus- ja tutkimuskeskus (Merenkulku, satamat ja merisidonnainen logistiikka,

Meriklusterin kehittäminen, Meriturvallisuus ja meriympäristö ja Meri- ja

rannikkoalueiden kestävä kehittäminen). Lopuksi käytiin läpi Brahea-keskuksen



hankkeita, joita on rahoitettu mm. maaseutuohjelmasta. Esitysmateriaali

toimitetaan jaoston jäsenille.

8. Varsinais-Suomen maakuntastrategia 2040+ / Sami Heinonen

Sami Heinonen kertoi Varsinais-Suomen maakuntastrategian toimenpiteistä. MYR

on pyytänyt kaikkia jaostojaan tekemään suunnitelman, kuinka eri toimenpiteitä

toteutetaan ja miten toimenpiteiden toteutusta seurataan. Päätettiin, että tähän

työhön kootaan pienryhmiä, jotka käyvät läpi ennalta valikoidut toimenpiteet läpi

ja tekevät niistä koosteen pienryhmien puheenjohtajien kanssa. Pienryhmiä

tehdään 5 kpl; Alkutuotanto, Ruokaketju, Metsät ja Bioenergia,

Maaseutuyrittäjyys ja Hyvää elämistä maaseudulla. Sihteeri valtuutettiin

vahvistamaan ryhmien puheenjohtajat kokouksen jälkeen. Sihteeri myös toimittaa

ohjeet toimenpiteiden koostamisesta pienryhmien puheenjohtajille.

9. Kehityskeskusten kuulumiset

Yrityssalo, Hilkka Halla:

-Saloon on saatu uusi kaupunginjohtaja Anna-Kristiina Korhonen

- Alueelle on perustettu 3 vastaanottokeskusta ukrainalaisille

- Salo on Suomen suurin maatalousseutukunta ja olisi hyvin tärkeää, että myös

maataloustuotteiden jalostusastetta saataisiin nostettua alueella.

- Alueella on paljon yrityssparrausta ja yliopistoyhteistyö toimii hyvin, eteenkin

erilaisten hankkeiden osalta

Ukipolis, Katariina Torvinen:

- Alueelle on perustettu vastaanottokeskuksia ukrainalaisille

- Alueella on haasteita saada kausityövoimaa, johtuen eteenkin Ukrainassa

käynnissä olevasta sodasta. Huomautettiin, että vuosi tulee olemaan kriittinen

elintarvikesektorille

- Valmetin käynnistämät YT neuvottelut tuovat haasteita uusien työpakkojen

etsimiselle

- Alueella on paljon tapahtumia ja tilaisuuksia nyt kun koronarajoitteet ovat

hellittäneet. Ukipoliksella on myös parhaillaan käynnissä 14 eri hanketta alueella.

Turku Business Region, Peter Lostedt:

- Työtä alueella on ollut reilusti ja työt jatkuvat



- Yritysneuvontaa on tehty viimevuosina pääasiallisesti etäneuvontana, mutta

asiakkaat ovat toivoneet enemmän lähitapaamisia. Tästä johtuen tulevaisuus tulee

olemaan neuvonnan suhteen enenemissä määrin hybridimallista

- Työtä on helpottanut nettisivuilla oleva botti, joka osaa ohjata asiakkaita

oikeisiin osoitteisiin.

- Ukrainan tilanne ei ole hirveästi muuttanut yrityskenttää. Maahanmuuttajien

osuus neuvonnasta on 20-25%.

Kemiönsaari, Mats Nurmio:

- Alueella rakennus- ja matkailualalla on ollut kiireinen aika. Tuleva sesonki lisää

kiirettä entisestään

- Tuotiin esille mahdollinen kausityövoimapula tulevana sesonkina

10. Leader-ryhmien tilannekatsaukset

Jokivarsikumppanit, Taina Sainio:

- Aika kuluu suurelta osin strategiatyössä, joka koettiin haastavana ja ohjeistus

strategiatyöhön on ollut osin ristiriitaista

- Käytettävissä oleva rahoitus on pääasiallisesti käytetty, mutta muutama

peruuntunut hanke tuo hieman lisärahaa loppukauteen

- Satu Juntunen lopettaa työt Jokivarsikumppaneissa. Uutta henkilöä ei ainakaan

heti palkata hänen tilalleen.

Varsin hyvä, Pia Poikonen:

- Strategiatyö vie suurimman osan ajasta, sillä työn on oltava valmista ennen

juhannusta

- noin 200 000 € rahoitusta jäljellä ja sen oletetaan riittävän syksyksi

Ravakka, Ulla Kallio:

- Strategiatyön viimeistely työnalla

- Rahoitusta jäljellä noin 300 000 € ja tavoitteena on tehdä viimeiset

rahoituspäätökset syyskuussa

- Kalaleaderille on tulossa noin 1 milj. € kun Lännen kalaleader laajentuu

-  Kansainväliset hankkeet ovat hyvässä vauhdissa ja paljon työtä tuo myös

kuntien kiertäminen

I Samma Båt, Samassa veneessä, Minna Boström:



- Strategiatyö lähes valmis. Yhteistyö on toiminut hyvin, vaikka aina löytyy

parannettavaa.

- Rahaa on vielä hyvin jäljellä syksyksi

- Hankkeiden valmistelu on hidastunut ja eteenkin puutavaroiden hinnannousu

aiheuttaa paljon kysymyksiä hankkeissa.

11. Muut ajankohtaiset asiat

- Mikko Jaakkola (ELY-keskus) kertoi uuden kipsi-haun aukeavan 1.6. Hanke

laajenee viimevuodesta koko rannikkoalueelle. Ukrainan tilanne on häirinnyt

kipsin kuljetuksia Saimaan kanavan kautta, mutta vaihtoehtoiset reitit ovat

löytyneet.

- Antti Jaatinen (ELY-keskus) kertoi, että takaustukia on haettu 26 kpl.

Rakennetukipuolella isot hankkeet ovat jäissä, johtuen kustannusten noususta ja

epävakaasta maailmantilanteesta. Myös yritystukipuolella on hiljaista, johtuen

osittain rahoituskauden päättymisestä. ELY-keskuksen alueviestijän toimenkuvaa

työstetään parhaillaan ja lisäinfoa aiheesta on odotettavissa lähiaikoina. Myös

valtakunnallinen ravinteidenkiertokorvaus on keskitetty Varsinais-Suomen ELY-

keskukseen.

- Tauno Linkoranta (Varsinais-Suomen kylät) kertoi että valtakunnallinen suomen

kylät tapahtuma tulee Saloon vuonna 2023

12. Seuraavan kokouksen ajankohdan päättäminen

Seuraavakokous pidetään 6.10. hybridikokouksena. Paikanpäälle voi tulla Turun

Virastotalolle osoitteeseen Itsenäisyydenaukio 2, Turku. Kokous pidetään klo. 12-

15.00. Sihteeri lähettää erillisen kutsun jaoston jäsenille.

13. Kokouksen päättäminen

Kokous päätettiin klo 15.00


